

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 5, 2014 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M.-C. Aubin	D. Ipperciel
M. Barutciski	M. Jurdjevic
P. Bourdin	W. Maas
M. Cherciov	J. Martel
S. Clamageran	N-G. Martineau
C. Clark-Kazak (vice-présidente)	G. McGillivray
C. Coates	J M Montsion
I. Djordjevic	I. Roberge
G. Houle	M. Roy
G. Ewen	D. Savard
R. Furgieuele	C. Séguinot
F. Garon	A. Symons
E. Gutterman	E. Mahant
V. Hildebrand	J. McDonough-Dolmaya
	A. Pyée

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 5 décembre 2014 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

N. Abdi
A. Aryngunanayagom
E. Ascencio
J. David
M. Felian
J. Garrido
L. Hutchins
M. Khan
S. Mossop
N. Goel
I. Van Deuren
A. Viane
D. Zaboli
L. Bartlett

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

C. Clark-Kazak welcomed members and conveyed regrets from A. Clifford.

### 2. Minutes of the previous meeting

#### ▪ November 14, 2014

The minutes were **approved**.

### 3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.

C. Clark-Kazak souhaite la bienvenue aux membres, et transmet les regrets de A. Clifford.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

#### ▪ 14 novembre 2014

Le procès-verbal est **approuvé**.

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

There were none.

#### 5. Principal's Remarks

The Principal noted that, together with the Associate Principal [Academic and Research], he has been meeting with the Chairs and Coordinators of Departments and Programs in order to prepare a coherent response for the AAPR reports.

In response to a question regarding the reorganization of Departments, the Principal noted that since the suggestion had not been received favourably, other strategic and more “organic” alternatives will be proposed in January.

#### 6. Reports from Standing Committees

##### (a) Curriculum Committee

M. Jurdjevic presented the Curriculum submissions from the Drama Studies, French Studies, Gender & Women's Studies, History and Political Science and they were all **approved**.

##### (b) Policy, Planning and Nominating Committee

G. Young, the Chair of PPNC talked about the Committee's role pertaining to the AAPR reports and to the College's budget. He noted that PPNC has been mandated to synthesize the various feedbacks from Departments and Programs, especially those that are smaller and more vulnerable according to the “scatterplots”. With a proactive policy and planning approach, some of the worst implications and rumours can be averted. Glendon should stand at the forefront of what the university considers valuable and should preserve its mission statement with the provincial support for bilingual education in Ontario, with funds

#### 4. Communications et questions diverses

Il n'y en a aucune.

#### 5. Remarques du principal

Le principal note que, de concert avec le principal adjoint [Affaires académiques et recherche], il a rencontré les directeurs et les coordonateurs des départements et programmes dans le but de préparer une réponse cohérente pour les rapports du « AAPR ».

En réponse à une question concernant la réorganisation des départements, le principal note qu'étant donné que la suggestion n'a pas été reçue favorablement, d'autres alternatives stratégiques et plus « organiques » seront proposées en janvier.

#### 6. Rapports des comités permanents

##### (a) Comité des programmes d'études

M. Jurdjevic présente les soumissions du département des Études d'art dramatique, des Études françaises, des Études des femmes et de genre, d'Histoire, et science politique et elles sont toutes **approuvées**.

##### (b) Comité de direction, planification et mises en candidature

G. Young, le président du « PPNC » parle du rôle du comité concernant les rapports « AAPR » et le budget du collège. Il note que le « PPNC » a été mandaté pour synthétiser les différents commentaires des départements et programmes, en particulier les plus petits et les plus vulnérables selon le « scatterplots ». Avec une politique proactive et de la planification, certaines des pires conséquences et les rumeurs peuvent être évitées. Glendon doit se tenir à l'avant-garde de ce que l'Université considère comme précieux et doit préserver sa mission avec le soutien provincial pour

earmarked for that goal. He reiterated the invitation to units to provide the Committee with comments and recommendations about budget cuts and how to deal with the financial constraints. PPNC will serve in an advisory capacity to the Faculty's administration on planning and policy matters.

▪ **Bilingual BSc in Biology**

J. Martel gave an overview of the rationale for the Bilingual BSc in Biology.

Supplementary remarks on the student enrolments and resource allocations were provided. It was emphasized that this proposed program forms part of those recognized as most attractive to francophone students in Ontario. Funds have been secured for the next three years and discussion with the Government to have them on a permanent basis was underway.

Following discussions, the proposal was **approved** as circulated.

6. **New Business**

There was none.

7. **Adjournment**

The meeting was adjourned at 14:45 p.m.

l'éducation bilingue en Ontario, avec des fonds alloués à cet objectif. Il réitère l'invitation aux unités de fournir au comité des commentaires et des recommandations sur les compressions budgétaires et comment traiter avec les contraintes financières. Le « PPNC » servira à titre consultatif à l'administration de la faculté en matière de planification et de direction.

▪ **Baccalauréat ès sciences en biologie**

J. Martel donne un aperçu de la justification pour l'offre du baccalauréat ès sciences en biologie.

Des remarques supplémentaires sur les inscriptions des étudiants et les allocations des ressources sont fournies. On souligne que le programme proposé fait partie de ceux reconnus comme les plus attrayants pour les étudiants francophones de l'Ontario. Des fonds ont été obtenus pour les trois prochaines années et des discussions sont en cours avec le gouvernement pour les recevoir sur une base permanente.

Après discussions, la proposition est **approuvée** telle que présentée.

7. **Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

8. **Levée de la séance**

La séance est levée à 14 h 45.